



UNIVERSITY OF CAMBRIDGE INTERNATIONAL EXAMINATIONS
General Certificate of Education Advanced Level

www.PapaCambridge.com

CHINESE

9715/03

Paper 3 ESSAY

October/November 2009

1 hour 30 minutes

Additional Materials: Answer Booklet/Paper



READ THESE INSTRUCTIONS FIRST

If you have been given an Answer Booklet, follow the instructions on the front cover of the Booklet.

Write your Centre number, candidate number and name on all the work you hand in.

Write in dark blue or black pen.

Do not use staples, paper clips, highlighters, glue or correction fluid.

Answer **one** question in **Chinese**.

You should write between 250 and 400 characters.

Your essay will be marked out of 40 with 16 marks for Content and 24 marks for Quality of Language.

Dictionaries are **not** permitted.

At the end of the examination, fasten all your work securely together.

All questions in this paper carry equal marks.

This document consists of **2** printed pages.



下列题目，选择其中一个。写二百五十到四百个字。

年轻一代

- 1 与年长的人比起来，年轻人在哪些方面对社会的贡献更大？请举例说明。

旅行和旅游

- 2 有机会你想去什么样的地方旅行或度假？为什么？

环境污染

- 3 请讲一讲环境气候变化给动物带来的影响。你觉得有没有改变的必要和手段？

科学和医疗的进步

- 4 你认为在未来五十年内人类的寿命会不会延长很多？为什么？

饮食

- 5 请谈一谈现代生活方式对人们饮食的影响。